
 

 
  

Referat 
 

Mødedato: Tirsdag den 1. april 2025 

Mødetidspunkt: Kl. 14 – 15:30 

Mødested: Viborg Rådhus, M1.11 

Mødeleder: Jesper 

Referent: Jesper 

Mødedeltagere: Mads Georgi - Handicaprådet og Muskelsvindfonden 

Henning Laursen - Dansk Blindesamfund 

Jacob Lynnerup - Scleroseforeningen 

Annette Kløjgaard - Ældrerådet 

Inge Jørgensen - Ældrerådet 

Jesper Hoelgaard - Trafik og Veje 

Fraværende: 

Kopi til: 

 

Britt Bak Odgaard – Afdelingsleder Trafik og Veje 

  

Tilgængelighedens By 
 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Supplerende punkt om kabelskinne på tværs af fortov – behandles under 3.d. 

 

2. Opfølgning på referat 

Referatet fra den 3. december 2024 godkendes. 

 

Emner som arbejdsgruppen er orienteret om, siden sidste møde med deadline 

eller særskilte møder. 

 

a. Ændret affaldssortering i Domkirkekvarteret 

På mødet den 3. december 2024, hvor vi drøftede høring af 

køreplaner, blev der spurgt til affaldssortering i 

Domkirkekvarteret. 

 

Revas foretager pt. naboorientering og derfor er det nu at der er 

mulighed for at komme med evt. input. Gennemgang og evt. 

input kan ikke vente til vores næste møde. 

 

Derfor henvises til Revas hjemmeside, hvor der er redegjort for 

projektet via dette link: 

Viborg midtby (domkirkekvarteret) 

Du kan læse generelt om projektet, se placeringer og se svar på 

generelle spørgsmål. 

 

Teknik & Miljø 

Trafik og Veje 
 
Dato: 01-04-2025 

 
Sagsnr.: 20/31909 
Sagsbehandler: vpjho 

https://www.revas.dk/borger/viborg-midtby-domkirkekvarteret


Forvaltningens bemærkninger 

Vi har ikke modtaget bemærkninger inden den angivne deadline 

den 24. januar 2025 og gør derfor ikke yderligere. 

 

b. Orientering om projektet i Domkirkekvarteret 

Særskilt referat er sendt til de inviterede for dette 

orienteringsmøde. 

 

3. Behandling af dagsordenspunkter 

 

a. Evt. nyt medlem på vegne af Handicaprådet pga. Mads flytter fra 

kommunen 

Snak om der er kendskab til andre, som kunne være interesseret i at 

sidde i arbejdsgruppen. 

 

Jacob oplyser, at han kender en person, som kunne være interesseret. 

Jacob sidder både i denne arbejdsgruppe og Handicaprådet. 

 

Forvaltningen afklarer med sekretæren for Handicaprådet om der på 

et kommende møde i Handicaprådet, skal tages stilling hvem der skal 

repræsentere Handicaprådet i Tilgængelighedens By. 

 

b. Planforslaget til en ny udviklingsplan for midtbyen 

Status for planen via Helle Graversen fra Strategi og Udvikling. 

 

Forvaltningens bemærkninger 

Orientering om status (opfølgning fra sidste orientering for ca. 1 år 

siden) og hvor vi er nu og det videre forløb. Høring og politisk 

behandling. Følge planen via www.viborg.dk/midtbyplan 

Borgermøde forventes afholdt den 7. maj 2025 kl. 17-19 på Via 

College. 

 

Arbejdsgruppens bemærkninger 

Orientering tages til efterretning. 

 

c. Orientering om indførelse af betalt parkering 

Byrådet har valgt at etablere betalt parkering jf. beslutning på mødet 

den 18. marts 2025, sag nr. 8. 

 

Forvaltningens bemærkninger 

Har man et handicapparkeringskort kan man parkere i handicapbåse 

og er fritaget for betaling. På øvrige P-båse skal man betale også hvis 

man parkering med handicapparkeringskort.  

I bekendtgørelse om parkeringskort for personer med handicap og 

institutionskort §§13-17 er angivet parkeringslempelser – link til 

http://www.viborg.dk/midtbyplan
https://dagsordener.viborg.dk/vis?Referat-Byraadet-d.18-03-2025-kl.17.00&id=4e69950e-c2d4-4c3c-9d60-9d87fe743858
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2024/99


denne. Disse lempelser knytter sig til tidsbegrænsninger, som ikke er 

aktuelt for os.  

Nogle kommuner f.eks. Aalborg og Århus har i deres lokale 

bekendtgørelse om parkering fritaget køretøjer med parkeringskort 

for personer med handicap for betaling. 

Viborg Kommune har ikke en sådan fritagelse i sin lokal 

bekendtgørelse om parkering og der er ingen planer om ændring af 

dette pga. indførelse af betalt parkering. Derfor skal der på almindelig 

P-båse betales selvom man har et parkeringskort for handicap. 

 

Der spørges til lovkrav til antal handicapparkeringspladser ved de 

frivilliges hus – forvaltningen har efterfølgende undersøgt. Her 

fremgår det byggetilladelse at der skal være to handicappladser, 

hvilket svare til det etablerede. 

 

Bygningsreglementet (BR18) angiver kravene til parkeringsforhold jf. 

§§ 399-402, link til disse krav. Desuden anvendes SBI anvisning 272, 

som forklarer og fortolker bestemmelserne i bygningsreglementet. 

Derudover kan der være krav i lokalplan. 

 

Kommunen har ingen planer om udvidelse af antallet af handicap P-

båse, som følge etablering af betalt parkering.  

 

Arbejdsgruppens bemærkninger 

Tages til efterretning. 

 

d. Kabelskinne på tværs af fortov til ladning af elbil 

Forvaltningen har modtaget et par ansøgninger om tilladelse til 

etablering af anordning til ladning på privat ejendom, hvor der ikke er 

mulighed for at etablere P-plads på egen grund. 

 

Forvaltningens bemærkninger 

Teknisk Udvalg vil på et kommende møde skulle tag stilling til at dette 

skal imødekommes. 

Redegør for hvad vi forventer at der vil være af krav og vilkår. 

 

Arbejdsgruppens bemærkninger 

Tages til efterretning. 

 

4. Eventuel 

Orientering om ”Giv et tip”, hvor finder man løsningen og den nemmeste vej 

til at få app på mobil. App installeres nemmeste via browser på mobil via 

www.viborg.dk/tip og vælg ”Indberet via mobil”, hvor der er link til app 

stores. Når app er installeret, skal man oprette sig som bruger, så vi ved hvem 

der tipper os og kan give besked retur. 

 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2024/99
https://www.bygningsreglementet.dk/tekniske-bestemmelser/20/krav/
http://www.viborg.dk/tip


5. Næste møde 

Arbejdsgruppens næste møde afholdes onsdag den 11. juni 2025, kl. 14:00 i 

mødelokale M1.11. 

 

Øvrige aftalte møder for 2025: 

• Tirsdag den 9. september 2025, kl. 14:00 

• Tirsdag den 9. december 2025, kl. 14:00 

Forvaltning indkalder til evt. supplerende møder, hvis der vurderes behov.  

Ved mindre konkrete sager skriver vi til arbejdsgruppen for bemærkninger.  

Referatet sendes til arbejdsgruppens medlemmer og kan findes på  

kommunens hjemmeside via Handicaprådets side om tilgængelighed: 

Om Handicaprådet - Viborg Kommune 

https://viborg.dk/demokrati-og-indflydelse/raad-naevn-og-kommissioner/raad/handicapraadet/om-handicapraadet/

